
MESTO BREZNO 
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              43468/2023       
 

 

 

ZÁPIS č. 04/2023 

 

zo zasadnutia komisie pre kultúru pri MsZ, konaného dňa 19. septembra o  2023 o 15.00 

hodine 

 

 

Prítomní: 

Mgr. Andrej Baranačok – predseda komisie (poslanec) 

Róbert Schmidt – člen komisie  

Bc. Martin Jorčík – člen komisie 

Mgr. Ivica Krištofová – člen komisie 

 

Ospravedlnení: 

Július Obernauer – podpredseda komisie (poslanec) 

Mgr. art. Matej Struhár – člen komisie 

Mgr. Miroslava Rosíková – člen komisie 

 

Prizvaná 

Veronika Cerovská – útvar kultúry a športuTS Brezno 

 

Sekretár komisie: 

Ing. Ľubica Kubaliaková 

 

Program: 

 

1. otvorenie 

2. Vyhodnotenie Breznianskeho kultúrneho leta 

3. Informácia o príprave kultúrnej jesene a zimy 

4. Informácia o príprave Ondrejského jarmoku 

5. rôzne 

 

 

 

K bodu 1) 

Zasadnutie komisie otvoril a viedol predseda komisie Mgr. Andrej Barančok, ktorý privítal 

členov komisie a p. Veroniku Cerovskú z úseku kultúry a športu TS Brezno a oboznámil ich 

s programom zasadnutia. Zasadnutia sa zúčastnili štyria členovia komisie, komisia bola 

uznášaniaschopná. 

 

Číslo spisu: Brezno 

5233/2023-5 20.09.2023 



 

K bodu 2) 

Vyhodnotenie Breznianskeho kultúrneho leta predložila p. Veronika Cerovská. Celkovo 

zhodnotila kultúrne leto ako vydarené, čo sa týka akcií, účasti aj počasia. Účasť bola o trochu 

menšia ako vlani, ale bolo to spôsobené aj skutočnosťou, že čoraz viac letných akcií poriadajú 

aj okolité obce, ktoré takto odčerpávajú časť návštevníkov. Napriek tomu každé podujatie 

BKL malo veľkú návštevnosť. Tohto roku upustili od organizácie menších podujatí (malé 

individuálne koncerty) a zamerali sa hlavne na väčšie akcie, rovnomerne poriadané počas 

celého leta. Boli to najmä Latinopárty, Kaviareň pod mestskou vežou, Brezno spieva 

a tancuje, Vínko z breznianskeho rínku, Stredoveké Bomburove slávnosti, Slovenské 

alternatívne leto, ktoré sa po prvýkrát konalo v Brezne a 1. ročník Gastro music festival, ktorý 

mal tohto roku v Brezne tiež premiéru. Každé podujatie si našlo svojich fanúšikov, všetky 

prebehli v pokoji, bez výtržností a problémov a boli dobre zorganizované.  Aj tohto roku  sa 

každú nedeľu konali detské divadielka, ktoré sa už viac rokov tešia veľkému záujmu. Pri 

prvom divadielku bol pokus o zmenu miesta a konalo sa na nábreží Hrona, ale táto zmena sa 

ukázala ako nevhodná z dôvodu, že je to slnečná časť bez tieňa. Preto od tejto myšlienky 

upustili a divadielko vrátili späť do mestského parku, kde je pod stromami príjemne aj keď 

svieti slnko. Naopak, premiestnenie na nábrežie Hrona sa ukázalo ako dobré riešenie pri 

premietaní Letného kina, kde mali návštevníci aj možnosť občerstvenia v podniku Nábrežie 

Café. Ľudia mali k dispozícii stoličky poskytnuté mestom, ale okrem toho aj stoličky 

z Nábrežia Café a tiež mohli sledovať filmy na dekách na tráve, takže sa premietania mohlo 

zúčastniť oveľa viac ľudí ako v parku. Vďaka podniku mali zároveň blízko občerstvenie – 

kávu, nápoje, jedlo a tiež toaletné zariadenia. Keďže je majiteľ kaviarne Nábrežie Café jediný 

poskytovateľ takýchto služieb v tejto lokalite a mesto tu vybudovalo a usporadúva veľa 

atrakcií pre deti aj dospelých (takže zabezpečuje kaviarni tržby), bolo by vhodné osloviť 

majiteľa o príspevok na zapožičanie premietaných filmov. Pani Cerovská sa o tom 

s majiteľom porozpráva.  

 

 

K bodu 3 a 4) 

Pani Cerovská pokračovala v informácii o príprave kultúrnej jesene a zimy. Najbližším 

podujatím bude tradičný Ondrejský jarmok. Pripravujú v rámci jarmoku Dolnozemskú 

zabíjačku a atmosféru jarmoku spríjemní folklórna skupina Kučeravý javor. Hneď po jarmoku 

budú inštalované jednotné drevené stánky z TS na predaj vianočného punču. Či budú aj 

stánky s ľudovými výrobkami sa ešte rozhoduje, vlani stánkari neboli veľmi spokojní, lebo 

mrzli vonku celé dni a predali málo. Uvažuje sa zatiaľ iba o stánku Clastra Horehronie so 

suvenírmi a regionálnymi výrobkami. Predaj punču a suvenírov bude samozrejme aj zo 

Zvonice.  Na Mikuláša príde na saniach Mikuláš s darčekmi pre deti a s programom spojeným 

so zapálením vianočného stromu na námestí. Po Mikulášovi začnú TS inštalovať Ľadové 

mestečko s ľadovou plochou. Slávnostné otvorenie Ľadového mestečka bude 15.12.2023, tiež 

s bohatým programom a klzisko by malo byť otvorené do 07.01.2024. V prípade, že bude 

tuhá zima a bude mrznúť, tak sa v tento dátum len vypne mrazenie a prevádzka klziska môže 

pokračovať kým budú vhodné poveternostné podmienky. Samozrejme budú prebiehať 

tradičné Adventné nedele spojené so zapaľovaním sviečok. Tohto roku budú iba tri, lebo 

posledná adventná nedeľa vychádza na Štedrý deň. Tohto roku mesto neplánuje Silvestrovský 

program, najmä kvôli veľmi nízkej účasti vlani (zlé počasie, hmla, ľudia radšej sedeli v noci 

niekde v teple). Namiesto toho mesto ešte viac obohatí Novoročný program, ktorý bude pre 

deti aj pre dospelých, takže môžu Nový rok osláviť rodiny spoločne a bude spojený 

s ohňostrojom, ktorý si môžu pozrieť aj deti, ktoré už väčšinou o polnoci na Silvestra spia.  

 



K bodu 5) 

- predseda komisie informoval prítomných členov, že do 10.10.2023 je termín 

predkladania návrhov na ocenenia – Cena mesta, Čestný občan mesta, Cena primátora 

mesta 

- Mesto Brezno sa zapojilo do projektu Fondu na podporu umenia a je kandidátom 

o titul Mesto kultúry 2024. O tento titul sa Brezno  uchádza projektom „Brány do 

sveta“. Projekt realizačný tím predstavil odbornej komisii Fondu na podporu umenia, 

ktorá tesne pred vianočnými sviatkami rozhodla o jeho postupe do finálového kola 

spolu s mestami Šaľa a Humenné. V mesiacoch marec až august bola realizačným 

tímom vypracovaná druhá fáza projektu. Hlavnou myšlienkou projektu, ktorý 

pripravilo mesto Brezno ako žiadateľ v spolupráci s partnermi OOCR Región 

Horehronie, Horehronské múzeum, ako aj s odbornými garantmi, umeleckými 

telesami za jednotlivé odvetvia kultúry a súkromnými sektormi, je obnoviť zabudnutú 

kultúru, resp. vytvoriť úplne nové aktivity pre širokú verejnosť prostredníctvom 

realizácie podujatí, workshopov, vzdelávacích aktivít, ktoré oslovia nielen miestnych 

obyvateľov, ale aj návštevníkov celého regiónu. 

- Prioritou mesta je aj dobudovanie Múzea socializmu – budova na MRŠ2 vzdadu. Na 

poschodí bude zriadený byt – ukážka typického bývania v čase socializmu, na prízemí 

rôzne exponáty. Po zastrešení zadnej terasy je možné nainštalovať aj dobové 

automobily (volga, stará lada...). V budove, kde bol predtým HLP grafik je v pláne 

zriadiť Kaviareň MNV, kde by sa návštevníkom múzea mohli podávať typicky 

socialistické produkty – vlašský a parížsky šalát, doboška, punčka, ku káve typické 

pirôžky. Kaviareň by sa mala realizovať v spolupráci s Hotelom Ďumbier.  

- Na Dome Kultúry je potrebná výmena žľabov.  

 

Po vyčerpaní všetkých bodov programu predseda komisie zasadnutie ukončil o 17.00 hodine.  

 

 

 

 

 

 

 

              Mgr. Andrej Barančok              Ing. Ľubica Kubaliaková 

         predseda komisie pre kultúru          sekretárka komisie 

 

 

 

 

 

 

 


